
СТЕНОГРАМА 

засідання Комітету з питань запобігання і протидії корупції  

14 березня 2017 року  

Веде засідання Голова Комітету СОБОЛЄВ Є.В. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колеги, давайте почекаємо кілька хвилин, насправді, 

скоро буде треба йти в парламент. У мене наступна пропозиція. Для того, 

щоби ми не втрачали час, я зараз надам слово нашому колезі, представнику 

Президента, насправді він попросив зібрати наше екстрене засідання. 

Прохання: бути уважними до його слів. Пане Ігорю! Пане Ігорю, прохання: 

бути уважним до слів нашого гостя.  

ГЕРАСИМОВ А.В. Дякую. Дякую, шановний головуючий, дякую 

шановні колеги! Я буду намагатися дуже коротко. Як ви знаєте, 10 березня 

Президентом України було внесено до парламенту проект Закону про 

внесення змін до статті 3 Закону України "Про запобігання корупції" (номер 

6172). Даним законопроектом, якщо дуже коротко, пропонується встановити, 

що дія Закону України "Про запобігання корупції" не поширюватиметься на 

військовослужбовців військової служби. І тут я просто хотів би назвати, які 

категорії.   

Перша – за призовом під час мобілізації, якщо мобілізували, то до всіх 

вже; за контрактом із числа осіб рядового, сержантського, старшинського і  

молодшого офіцерського складів (молодший і офіцерський, ви знаєте, 

капітан і нижче), а також курсантів вищих військових навчальних закладів та 

вищих навчальних закладів, які мають у своєму складі підрозділи військової 

підготовки.  

Чому це потрібно? Ви знаєте, що згідно з Законом "Про запобігання 

корупції" до 1 квітня цього року всі військовослужбовці, включно з 

сержантами, рядовими і молодшим офіцерським складом мають подати свої 

електронні декларації шляхом заповнення на офіційному веб-сайті НАЗК. 

Для цього вони мають оформити електронний цифровий підпис, отримати 
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довідку про доходи за минулий рік, а також мати змогу скористатися 

персональним комп'ютером з можливістю безпечного доступу до мережі 

Інтернет. Давайте собі уявимо зараз ситуацію, коли люди сидять на 

блокпосту,  вони сидять в окопі, вони сидять в бліндажу і вони сьогодні 

мають зробити цей перелік дій, який не дозволить, точніше, який дозволить 

їм заповнити електронну декларацію. Це перша проблема.  

І, якщо до 1 квітня ми не вирішимо цього питання і хтось не заповнить, 

то з 1 квітня, ви розумієте, вони будуть вважатися злочинцями. Це важливий 

момент, який… я хотів би на цьому зосередити вашу увагу. Але навіть це не 

головне. Давайте уявимо, що ці люди знаходяться на передовій, на тій 

стороні знаходяться росіяни, розвідку ведуть росіяни, які збирають повністю 

всю інформацію про те, хто, яким чином, до чого і так далі. І у відкритому 

доступі з'являться персональні дані, а, ви розумієте, для такої кваліфікованої 

людини співставити декларацію з адресою, з соціальними мережами і так 

далі це питання декількох годин. І ми викладаємо у відкритий доступ 

персональні дані цих людей. Тому Президент вніс цей закон.  

Я би дуже просив сьогодні на комітеті після обговорення підтримати 

його за основу, але зі скороченою процедурою підготовки до другого 

читання.  

Поясню. Тому що я попередньо вже проговорив це з декількома 

фракціями, проговорив з дуже багатьма депутатами, проговорив також із 

деякими членами вашого комітету і були висловлені реальні зауваження 

відносно певних моментів, які можуть бути, скажемо так, негативно 

використані як такі лазейки, да, для того, щоб від електронного декларування 

були звільнені не наші військові, а були звільнені, скажемо так, ті, хто 

обов'язково має це робити. Тому ось таке прохання. 

Якщо. які питання, будь ласка, я готовий відповісти. Дякую. 

 



3 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Давайте тільки дуже швидко обговоримо, бо нам 

треба буде до зали йти.  

Дмитро Добродомов.  

ДОБРОДОМОВ Д.Є. Так, доброго дня.  

Ну, я, насправді, хотів закцентувати увагу на… і хотів би почути 

позиції саме на цих зауваженнях, які є.  

Ну, перше зауваження це про те, що не буде розповсюджуватись не 

тільки на тих, хто в зоні АТО, так, а взагалі на контрактників, які, по суті, не 

будуть лише, в тому числі на той офіцерський склад, який буде мати 

відношення до матеріально-технічних процесів і інших адміністративних 

речей там, де можуть бути зловживання. 

Друге. Під час мобілізації або призову, я так розумію, згідно цього 

поданого проекту закону, він буде розповсюджуватися і на вищий 

офіцерський склад.  

ГЕРАСИМОВ А.В. Ну, вищий офіцерський склад… 

ДОБРОДОМОВ Д.Є. Секундочку, секундочку. Давайте я три 

зауваження… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прошу завершувати.   

ДОБРОДОМОВ Д.Є. Просто хотілося б узнати позицію. Так. 

І третє. В принципі, наскільки я знаю, є законопроект 6051, так? 

здається, якщо я не помиляюсь, це Вінника, якраз це все передбачено. Там 

через 30 днів після того, як повернуться в місце дислокації, можна спокійно 

заповнювати цю декларацію. Я, наскільки знаю, він підтриманий і 

Міністерством оборони, і НАЗК – і в чому є відмінність.  

Таких от просто три ключових моменти, думаю, на яких, в принципі, і 

зосереджуються всі проблеми навколо нього. Якщо на це є якась … 

відповідь, тоді, я думаю, що далі можна буде спокійніше…  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Давайте… Я думаю, будуть дуже схожі переживання, 

ми всі вислухаємо, потім ви підсумуєте, і будемо приймати рішення.  
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Ігор Попов, прошу.  

ПОПОВ І.В. Я думаю, що ми всі поділяємо проблему, яка є. Але нам 

треба прийняти таке рішення, щоб ми вирішили цю проблему і не наплодили 

нових. Тобто питання чи ми звільняємо ці категорії осіб громадян України 

взагалі від будь-якої дії Закону "Про запобігання корупції" чи тільки від 

подання декларацій?  

І друге. От, можливо, трохи продовжуючи те, що перше питання було 

Дмитра Євгеновича. Уявімо собі ситуація, особа працює на корупціогенній 

посаді, скажімо, там, керівником державного підприємства, там, ще кимось. 

Його мобілізують на цей час. І мобілізували, скажімо, його, там, 30 грудня, 

ну, в нас не було призову. До того часу він працював на цих посадах. Тобто, 

він не декларує взагалі навіть той рік, коли він працював на цій посаді. Чи не 

буде у нас конфлікт двох норм? І чи НАЗК не буде завалено такими запитами 

на роз'яснення? Ми знаємо спроможність НАЗК, що вони можуть не дати 

адекватної відповіді. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Хто ще хоче висловитися з цього приводу?  

ГОЛОС ІЗ ЗАЛУ. (Не чути)  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Запитання або висловлення позиції. Бо нам зараз 

треба приймати рішення. Тому одразу давайте об'єднаємо дискусію і 

запитання. Маєте запитання, Ігорю?  

ЛУЦЕНКО І.В. Ні, в мене є пропозиція дійсно рекомендувати його 

прийняти в першому читанні, а далі займатися доробкою. Тому що дійсно є 

дуже колосальна кількість запитів саме з приводу цієї норми, щоб дійсно 

люди в окопах не мусили це все заповнювати. 

ГЕРАСИМОВ А.В. Ну, просто я тільки що повернувся, я спілкувався з 

ними. Вони мені криком кричать… 

ЛУЦЕНКО І.В.  Ні, безумовно, я приїжджаю, кажуть… 

ГЕРАСИМОВ А.В. Да. 
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ЛУЦЕНКО І.В. "Слушайте, а что ж вы сделали вообще? Що це за 

бред?". 

ГЕРАСИМОВ А.В. Ну, да, кажуть. Це звідки ж він взявся.  

(Не чути)  

ГЕРАСИМОВ А.В. Да. Я от тільки в п'ятницю був. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колеги, нам не вистачає однієї людини для прийняття 

рішення. У нас є нова колега, дуже приємно вас бачити, але не підписано 

рішення ще. І нам треба… 

(Не чути) Береза обіцяв бути, він сказав: "Я запізнюся на 5 хвилин". І 

Дерев'янко обіцяв бути. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Давайте тоді… (Шум у залі) Юрія Юрійовича можна 

за двох порахувати. Вадиме, дуже приємно.  

Колеги, давайте тоді наступна пропозиція. Пане Дмитре, пане Ігорю, 

увага! Ми погоджуємося, що проблему треба вирішити. Ми рекомендуємо 

парламенту завтра прийняти в першому читанні і за скороченою процедурою 

підготувати правки. Ми бачимо як комітет два ризики, щоби не почали 

записуватися в солдати ті, хто є прокурорами, в тому числі військовими, 

керівники державних підприємств. Зараз же ж контракт скорочений до 

півроку, багато людей із задоволенням підуть на фальшиву службу у 

Збройних Силах для того, щоби не декларуватися. 

І другу річ ще побачило Міністерство юстиції, насправді закон треба 

узгоджувати із дією люстраційного закону, бо вони пов'язані, там є вимога 

щодо підтвердження верифікації майна, законності його джерел, і Мін'юст 

правильно на це звернув увагу. 

Я думаю, що ми попросимо Артура і тих колег, які готові в цьому 

брати участь до завтра підготувати єдині правки, разом їх внесемо за одним 

підписом як члени комітету, разом затвердимо тут на комітеті і в залі вже 

будемо мати сподівання, що все пройде добре. Дуже важливо, щоби у нас не 

повторилося сумна історія, коли з голосу вносилися правки в антикорупційне 
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законодавство, яке розвалювали його. Тут ми просимо все-таки працювати 

все через документи. Є згода? 

ГЕРАСИМОВ А.В. Є повна згода. Єдине, що, дивіться, чому я… Я 

дуже вдячний всім членам комітету і керівнику комітету за те, що сьогодні 

йде це засідання. Чому саме  сьогодні? Тому що ми маємо не порушувати 

процедури перш за все. Якщо ми сьогодні, а я вже говорив з Головою 

Верховної Ради, якщо буде рішення комітету, ми сьогодні його поставимо на 

голосування. Чому? Щоби у середу, у вівторок наступного тижня – у нас 7 

днів правок пройшли – і ми могли у середу це розглянути  на комітеті. Тому, 

що в нас 7 днів на правки навіть при скороченій процедурі до другого 

читання. 

КРИВОХАТЬКО В.В. Можна... 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Вадим Кривохатько.  

ГЕРАСИМОВ А.В. А! І… Я вибачаюся. І я відповім буквально на 

питання. Я повністю підтримую, що в нас можуть бути використані оці речі. 

Я буду дійсно вдячний за коментарі, які нам дозволять це перекрити, тому 

що, наприклад, що стосується дії для всіх. Погоджуюся. Але тому і беремо 

молодший офіцерський склад і нижче. Але ми маємо завжди пам'ятати про 

одну річ – в нас дуже багато відряджень сьогодні. Сьогодні людина сидить в 

Тернополі, завтра вона вже видить в Волновасі, розумієте, і знову йдуть 

ротації. Тобто ми маємо отаким чином це враховувати. Дякую.  

КРИВОХАТЬКО В.В. Можна запитання?  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так, Вадиме.  

КРИВОХАТЬКО В.В. А я от, в мене викликають деякі сумніву 

факультети військової підготовки, кафедри військової підготовки. Другий раз 

там буває так, що люди вже, які до цього працювали певний час на якихось 

важливих посадах, зам по тилу, наприклад, і він проходить підготовку на цих 

кафедрах. І в цей час він може бути звільнений, тобто за весь свій період, 

так?  
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ГЕРАСИМОВ А.В. Ну, дивіться, також це можу бути використано… 

Це те, що ми розмовляли, Єгоре, відносно кафедр. Давайте пропозиції. Я 

пропоную запросити громадськість для того, щоб ми дійсно це могли 

виправити, тому що питання ключове, нам треба, дійсно я підтримую Ігоря 

Попова, вирішити проблему, але не наплодити нових проблем.  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Друзі, я прошу поставити на голосування… 

ДРІК О. А можна дуже коротко? 

ГОЛОВУЮЧИЙ. … рекомендацію. Пані Олександро, ми попросимо… 

ДРІК О. Ну, дуже коротко.  

ГОЛОВУЮЧИЙ. … одне речення. Будь ласка. 

ДРІК О. Одне речення. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Коаліція "Декларації під контролем".  

ДРІК О. Одне речення. Справа в тому, що мета і проблема, яка 

формулюється в законі розходиться із текстом закону. Виправити цю 

проблему можна набагато простіше і не треба виводити масово людей, 

просто дозволити їм не подавати декларації поки вони в зоні АТО і 

зобов'язати подавати після того, як вони повернуться. Все. Більше нічого не 

треба робити. І не треба вносити правки в 3 статтю.  

ГЕРАСИМОВ А.В. Дивіться! 

ДРІК О. Треба вносити правки в статті інші, які не викличуть цієї 

проблеми… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Це, зараз ми говоримо про робочу групу і узгодження 

конкретних поправок. Ми використаємо в найближчі дні, в тому числі 

потужний потенціал вашої коаліції, ми всі бачимо Шабуніна з Центру 

протидії корупції на їхню участь сподіваємося для того, щоб гарні правки 

розробити. 

Я ставлю на голосування рекомендацію Верховній Раді затвердити в 

першому читанні і підготувати до другого читання за скороченою 
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процедурою, оскільки часу обмаль. Хто за, прошу голосувати. Дякую. 

Проти? Утримались? Тетяно, я думаю, теж душею з нами.  

Все, дякую. До зустрічі в залі. 


